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Slovo starosty 

Vážení spoluobčané, 

svůj úvodník nemůžu začít jinak než pro mne velmi 

potěšující skutečností.  

I v dnešní době plné lhostejnosti a nezájmu o cokoliv, co se děje 

"za plotem mé zahrady," se v naší obci najde několik desítek lidí, 

kteří jsou ochotni přidat ruku k dílu a ve svém volném čase pomoci 

obec zvelebovat. 

Mám na mysli letošní úklidovou akci Vyčištěno. Jak v Ostředku, tak 

v Třemošnici se jí zúčastnily zhruba tři desítky brigádníků, i když 

v Ostředku byla tato akce doprovázena studeným počasím 

s deštěm i krupkami. Před účastníky smekám pomyslný klobouk 

a všem děkuji! 

Obětavost a ochota kdykoliv pomoci zachránila 

i letošní Ostředeckou pouť. Domluvení "komedianti" místo příjezdu 

jen oznámili, že nedorazí. Najednou jsme byli postaveni do zdánlivě 

neřešitelné situace. Podaří se nám něco sehnat nebo pouť skončí 

ostudou? Díky velkému úsilí paní zastupitelky Beranové se podařilo 

"přes noc" zajistit zapůjčení několika nafukovacích atrakcí, a pouť 

tak byla zachráněna. Atrakce k nám bylo ještě nutné nějak 

dopravit, což se zásluhou Petra Svobody podařilo. Oběma, ale 

i všem ostatním, kteří pomáhali atrakce oba víkendové dny stavět 

a balit, patří velké DÍKY! 

 

V následujících řádcích bych vás rád seznámil s několika 

novinkami. Jsou to zprávy dobré i špatné. 

V dubnu zahájila firma FleetCom s.r.o. práce 

na fotovoltaické elektrárně na střeše budovy čp. 57 v Ostředku 

(hasičárna/sokolovna). Musím přiznat, že obavy z této vysoutěžené 

firmy se začaly naplňovat, ale zásluhou našeho TDI (technický 

dozor investora) pana Šafránka se daří vše ukočírovat. Panely 

i baterie jsou již nainstalované a nyní probíhá papírování nezbytné 

ke zprovoznění výrobny. Věřím, že přes všechny trampoty 

dovedeme projekt do zdárného konce. Energii vyrobenou 

ze sluníčka na střeše hasičárny chceme sdílet v rámci dalších 

obecních budov a VO (veřejného osvětlení), a ušetřit tím 

na výdajích. 

Bohužel se nám nedaří získat finance na stavbu nové 

ČOVky. Ačkoliv jsme splnili dotační podmínky, kvůli převisu žádostí 

na nás už nezbyly ve výzvě SFŽP (Státní fond životního prostředí 

ČR) peníze. Příslušný pan ministr naštěstí správně zareagoval 

a na správci státní kasy vyjednal další miliardy. Ve svém dopise 

starostům dotčených obcí slíbil, že připraví novou výzvu, ve které 

by se mělo dostat na všechny žadatele, kteří v první výzvě nebyli 

podpořeni, i když splnili podmínky. Žádost jsme do této nové výzvy 

koncem května podali a budeme věřit, že ministrův slib bude platit. 

Vzhledem k faktu, že pouze intenzifikujeme ČOVku, tak dostaneme 

jen 30 % (projekt je za více než 30 miliónů korun), ale plánujeme 

využít i možnost půjčit si dalších 20 % od SFŽP za úrok 1 % p.a. 

a také bezúročnou půjčku od Středočeského kraje. Zbytek 

pokryjeme z vlastních zdrojů a z úvěru od České spořitelny. Držme 

si palce! 

 

Neúspěšní jsme zatím také při shánění "nové" cisterny pro naší 

hasičskou jednotku. Všechny dosavadní pokusy zatím neklaply, ale 

nevzdáváme to a spolu s vedením jednotky hledáme dál. 

V současné době postupně realizujeme projekty, které 

jste vybrali v rámci participativního rozpočtu. V ostředecké části 

"Za vsí" již přibyla nová lampa veřejného osvětlení a bylo 

vybudováno stání pro kontejnery. Pracujeme i na dalších 

projektech dle pořadí (máme vybrán radar na silnici od Čakova 

a vybíráme work-outový prvek do Třemošnice). 

 

Pokračování na s. 5 

Naším nejnovějším záměrem je rekonstrukce oplocení 

ostředeckého hřbitova. Betonové sloupky i velká část oplocení 
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Informace z obce 

Změna jízdních řádů 

Vážení spoluobčané, 

na začátku dubna byl Obecní úřad Ostředek informován 
příspěvkovou organizací Integrovaná doprava Středočeského kraje 
(IDSK) o celorepublikové změně jízdních řádů, která začne platit 
od 1. prosince 2024. O této skutečnosti jsme vás informovali. 
Do 21. dubna jste měli možnost se ke změněným jízdním řádům 
vyjádřit. Vaše připomínky jsme poté sepsali do Stanoviska obce 
Ostředek a odeslali. Nyní jsme od IDSK obdrželi vyjádření s tím, že 
některé návrhy akceptují. Jejich sdělení uvádíme níže. 

Michaela Nedvědová, OÚ Ostředek 

 

Linka 483 Vlašim – Chocerady 

Posun spoje č. 5 lze realizovat: 

Linka Č. spoje Trasa 

483 5 Divišov, nám. (6:58) – Ostředek (7:10) - 
Chocerady (7:21) 

Posun spoje č. 14 lze realizovat: 

Linka Č. spoje Trasa 

483 14 Chocerady (13:09) – Divišov, nám. (13:33) 
– Vlašim, záv. (14:38) 

Zde je však nutné konstatovat, že větší posuny časových 
poloh jsou zapříčiněny změnou časových poloh páteřní linky 402 
Praha - Zruč n. S. - Čáslav. Pokud dojde k posunu spoje č. 14, není 
možné navazovat na linku 402 z obou směrů. Přesto spoj č. 14 
upravíme podle požadavku, neboť dle přepravních průzkumů 
využívá v časovém období okolo 13:00 linku 483 více cestujících 
z Chocerad než cestujících přestupujících z linky 402 v Ostředku. 

Posun spoje č. 16 lze realizovat: 

Linka Č. spoje Trasa 

483 16 Chocerady (14:29) – Ostředek (14:40) 

 Posun spoje č. 20 lze realizovat: 

Linka Č. spoje Trasa 

483 20 Chocerady (15:29) – Ostředek (15:40) 

Výše uvedený posun bude mít vliv i na linku 797, u níž bude nutné 
posunout spoje z oběhových důvodů: 

Linka Č. spoje Trasa 

797 10 Chocerady (15:01) – Vranov, Vranovská 
Lhota, u kovárny (15:15) 

797 9 Vranov, Vranovská Lhota, u kovárny 
(15:16) – Chocerady (15:29) 

Spoj č. 10 sice nemá návaznost na linky 791 a 793, pro spojení 
do Benešova lze použít toto spojení: 

Linka Č. spoje Trasa 

770 11 Uhlířské Janovice, nám. (7:35) – Ostředek 
(8:30) – Benešov, Terminál (9:02) 

Toto spojení platí pro obec Ostředek a osadu Mžižovice. 

A z osady Třemošnice lze do Ostředka využít spoj s návazností 
na linku 770: 

Linka Č. spoje Trasa 

483 7 Divišov, nám. (8:18) – Ostředek (8:30) - 
Chocerady (8:41) 

Spojení do Vlašimi pomocí linek 483+790 nebude zajištěno, a to 
především z důvodu žádosti obce Libež na posun spoje linky 790 
č. 6 do navrhované polohy. Podle přepravních průzkumů využívají 
relaci Ostředek – Vlašim mezi 8:00 až 9:00 jednotky cestujících. 
Lze však použít alternativu pomocí linek: 

Linka Č. spoje Trasa 

402 1007 Praha, Roztyly (7:55) – Ostředek (8:30) –
 Soutice (8:52) – Čáslav, aut. st. (9:55) 

795 14 Zruč n.Sáz., Sázavan (8:40) – Soutice 
(9:00) – Vlašim,žel. st. (9:30) 

Spojení je pouze o 10 minut pomalejší než dnešní spojení linkami 
483+790. 

 

Linka 770 Uhlířské Janovice – Ostředek – Benešov 

V souvislosti s požadavkem lze uvažovat o zavedení následujícího 
páru spojů: 

Linka Trasa 

770 Benešov, Terminál (15:28) – Ostředek (16:00) 

770 Ostředek (16:00) – Benešov, Terminál (16:32) 

Vznikne tak v období celé odpolední špičky interval 60 minut 
v úseku Benešov – Ostředek. 

Z oběhových důvodů (dodržení maximální délky řízení řidiče) je 
však pro vznik těchto spojů nutné zrušit následující spoj: 

Linka Č. spoje Trasa 

770 31 Uhlířské Janovice, nám. (20:06) – Ostředek 
(21:00) 
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Poznámky o vyčkávání na linku 483 budou doplněny v rámci 
druhého zveřejnění návrhu JŘ. 

  

Linka 793 a 790 Vlašim – Divišov – Ostředek 

U některých spojů, především v odpolední špičce, dojde 
k citelnému prodloužení přestupní vazby mezi linkami 790/793 
a 483. Toto bylo způsobeno potřebou upravit jízdní řád páteřní 
linky 402, kvůli které návazně musí být upravena i linka 483. Spoje 
linek 790 a 793 jsou zase vázány na požadavky obcí na trase linek, 
především na školní spojení. Po 16:00 lze alternativně využít opět 
spojení pomocí linek 795+402:   

Linka Č. spoje Trasa 

795 31 Vlašim, žel. st. (16:01) – Soutice (16:30) – 
Zruč n.Sáz., Sázavan (16:50) 

402 1014 Čáslav, aut. st. (15:35) – Soutice (16:38) – 
Ostředek (17:00) – Praha, Roztyly (17:35) 

 

Linka Č. spoje Trasa 

795 33 Vlašim, žel. st. (17:01) – Soutice (17:30) – 
Zruč n. Sáz., Sázavan (17:50) 

402 1024 Zruč n. Sáz., Sázavan (17:24) – Soutice 
(17:38) – Ostředek (18:00) – Praha, Roztyly 
(18:35) 

  

Linka Č. spoje Trasa 

795 35 Vlašim, žel. st. (18:01) – Soutice (18:30) – 
Zruč n.Sáz., Sázavan (18:50) 

402 1018 Čáslav, aut. st. (17:35) – Soutice (18:38) – 
Ostředek (19:00) – Praha, Roztyly (19:35) 

Toto spojení je opět jen v průměru o 10 minut pomalejší než dnešní 
spojení linkami 790/793+483. Není to ideální řešení, a proto váš 
požadavek zohledněníme v projektu reorganizace provozu linek 
PID na Vlašimsku plánovaném v závěru roku 2025 (souvisí 
s řešením ve spolupráci s krajem Vysočina). 

  

Linka 791 Benešov – Český Šternberk 

K prodloužení návaznosti linek 791 a 483 pro relaci 
Benešov – Divišov – Ostředek dochází také z důvodu změny 
na lince 402. Pro spojení Benešov – Ostředek se alternativně nabízí 
spojení linkami 770 a 798, které je rychlejší a bez přestupu: 

Linka Č. spoje Trasa 

770 12 Benešov, Terminál (10:28) – Ostředek 
(11:00) – Uhlířské Janovice, nám. (11:55) 

798 5 Benešov, Terminál (12:13) – Ostředek 
(12:55) 

770 16 Benešov, Terminál (12:28) – Ostředek 
(13:00) – Uhlířské Janovice, nám. (13:55) 

770 20 Benešov, Terminál (14:28) – Ostředek 
(15:00) – Uhlířské Janovice, nám. (16:00) 

798 9 Benešov, Terminál (14:43) – Ostředek 
(15:25) 

770 22 Benešov, Terminál (16:28) – Ostředek 
(17:00) – Uhlířské Janovice, nám. (18:00) 

798 11 Benešov, Terminál (17:13) – Ostředek 
(17:55) 

  

Linka 793 Vlašim – Ostředek 

I zde se prodlužuje přestupní vazba mezi linkami 793 
a 483 ze stejného důvodu jako u předchozích bodů. Posun spoje 
navíc není možný z oběhových důvodů (čerpání bezpečností 
přestávky). Podle průzkumů současný spoj linky 483 Divišov, nám. 
(10:18) – Chocerady (10:41) nevyužil žádný cestující. Stejně jako 
výše bude váš požadavek zohledněn v projektu reorganizace 
provozu linek PID na Vlašimsku v závěru roku 2025. 

  

Veškeré úpravy budou aktualizovány na stránkách: 
https://autobusy2024.idsk.cz/find v průběhu měsíce června. 

 

Participativní rozpočet 2024 

 

Postupně jsou realizovány projekty, které vybrali občané. 

 

Zpevněné kontejnerové stání v lokalitě Za vsí. 

Rozšíření VO v téže lokalitě o jednu lampu. 
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Kominík 

Vážení spoluobčané,  

v případě zájmu 

o zprostředkování revize komína 

kontaktujte prosím Obecní úřad 

Ostředek. Spolupráce je zajištěna 
u společnosti „Kominictví Votice 
s.r.o“  

Cena za vyčištění jednoho 
průchodu, stejně jako termín budou 
upřesněny v následujících dnech. 

Kontakt: 

e-mail: ostredek@chopos.cz  

tel.: 317 795 434, 737 104 707  

 

Nabídka pomoci občanům 

Pomoc, která nevidí hranice  

 

Představte si, že jste kvůli trvalým následkům úrazu náhle 
přišli o soběstačnost a zůstali jste zcela odkázáni na pomoc 
druhých. Každodenní činnosti se v tu chvíli pro vás stanou velkou 
výzvou, ne-li dokonce bojem. Změnily by se tím zároveň i vaše 
potřeby? Podmínky pro život rozhodně, ale potřeby, očekávání 

a touhy by zůstaly. Každý by chtěl i nadále studovat, rozvíjet se, 
pokračovat ve své profesi, stýkat se s přáteli, rozhodovat o svém 
životě a mít nad ním kontrolu. Právě zdravotní postižení bývá 
pro spoustu lidí častou příčinou ztráty kontaktu s běžným světem.  

Na individuální potřeby lidí se zdravotním 
znevýhodněním reaguje na Benešovsku již dvacet let organizace 
Rytmus Střední Čechy.  

V počátcích jsme se zaměřovali na Podporované zaměstnávání. 
Postupně se nám podařilo rozšířit nabídku služeb na stěžejní oblasti 
běžného života a zajistit tak návaznost v jednotlivých životních 
etapách. „Filipa jsme nejdřív doprovázeli každý den do školy. 

Časem cestu vlakem i orientaci ve městě zvládl sám. Během studia 

jsme Filipovi pomohli najít praxi a zároveň asistovali přímo 

na pracovišti, dokud nezískal potřebnou sebedůvěru, že danou práci 

bez obtíží zvládne. Filip se po prázdninách chystá na střední školu 

a už nyní ví, že se na nás po absolvování může znovu obrátit 

při hledání vhodného zaměstnání, případně vlastního bydlení. 

K prohloubení svých dovedností pak Filip využil jeden z našich 

kurzů, a to Práci s počítačem,“ popisuje propojenost a smysl služeb 
sociální pracovnice Romana Nožková. Pečující rodiny tak nemusí 
žít v neustálé izolaci a nejistotě, že se není kam obrátit o pomoc. 
Kontaktovat nás mohou děti i dospělé osoby ve věku od 7 do 80 let 
bez ohledu na stupeň postižení, míru potřebné podpory, 
komunikační bariéry či projevy chování náročné na péči. Protože 
pracujeme převážně v terénu a v přirozeném prostředí klienta, 
překážkou pro nás není počasí, čas ani vzdálenost. V rámci regionu 
jsme schopni dojet až 30 km od Benešova. „Denise jsme pomohli 

zorientovat se na otevřeném trhu práce a najít pozici, kterou 

ke spokojenosti všech již řadu let vykonává a stala se nedílnou 

součástí týmu. Firmy nám svým přístupem dokládají, že se stále 

více zamýšlí nad možnostmi zaměstnávání osob se zdravotním 

postižením. Kromě ekonomických dopadů, dobré atmosféry 

a empatie v kolektivu se často ukazuje, že takový zaměstnanec je 

motivovaný uplatnit své schopnosti a přistupuje ke své práci 

zodpovědně,“ doplňuje vedoucí služby Hana Žemličková.  
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Dostupná podpora v potřebném rozsahu má pozitivní vliv 
i na pečující, sourozence a široké okolí. Omezené příležitosti 
k odpočinku vedou k fyzickému i psychickému vyčerpání. Prostor 
pro úlevu a vlastní seberealizaci zlepšuje kvalitu života celé rodiny. 
Nehledě na to, že ke zdravému rozvoji osobnosti patří také určitá 
nezávislost. „Alici v rámci fakultativní služby vozíme ze školy domů 

a společný čas využíváme k rozvoji běžných činností, jako je vaření, 

nakupování, úklid domácnosti, doprovod na kroužek nebo obyčejné 

povídání. Má-li Alice konkrétní představu, jak vyplnit svůj volný 

čas, pomáháme také nápad uskutečnit. Poskytli jsme doprovod 

do tanečních, základní umělecké školy nebo na příměstský tábor. 

Matce se z dlouhodobého hlediska díky tomu podařilo setrvat ve své 

profesi, pro kterou je kvalifikovaná,“ vysvětluje dopad terénních 
služeb vedoucí Petra Povolná.  

Je pro nás velkou odměnou, že ve spolupráci s obcemi, 
odborníky, dalšími organizacemi a veřejností se nám daří vytvářet 
lepší podmínky ke svobodnějšímu a plnohodnotnému životu 
pro všechny a bez výjimek. Nebojte se na nás s čímkoli obrátit. 
Kanceláře máme v Benešově, Vlašimi nebo Voticích. Společně 
dokážeme víc!  

Kontakty:  

Mgr. Petra Povolná, vedoucí služeb Podpora samostatného bydlení 
a Osobní asistence Benešov 773 391 184, vedouci.psb@rytmus-
sc.cz  

Bc. Hana Žemličková, vedoucí služby Sociální rehabilitace 
Benešov 773 391 182, vedouci.bn@rytmus-sc.cz  

Jana Krupková, PR asistentka, krupkova@rytmus-sc.cz  

 

 

 

Slovo starosty - 2. část 

Naším nejnovějším záměrem je rekonstrukce oplocení 
ostředeckého hřbitova. Betonové sloupky i velká část oplocení 
pamatuje začátek 50. let minulého století, kdy se v akci Z hřbitov 
vybudoval. Požádali jsme o finance přes MAS (Místní akční 
skupina) Posázaví. Projekt zahrnuje nahrazení sloupků kovovými 
a natažení nového pletiva. Celkové náklady budou přibližně 350 
tisíc korun. 

Závěrem bych se chtěl zastavit u tématu bioodpadu. 
Kontejnery na BRO (biologicky rozložitelný odpad) byly 
a jsou primárně určené k likvidaci domácího (kuchyňského) 
bioodpadu, aby nekončil v popelnicích se směsným odpadem, a ne 
k likvidaci odpadu ze zahrad. S ohledem na enormní nárůst nákladů 
jsme se od nového roku jako poslední přidali k ostatním obcím 
DSO CHOPOS a místo hnědých kontejnerů máme v obci dva velké, 
aktuálně oba umístěné ve sběrném dvoře u ČOV pod zámkem. 
Uvědomujeme si, že dřívější systém byl pro vás podstatně 
pohodlnější (ale pro obecní kasu mnohonásobně dražší), 
nerozumíme ale nezájmu o ukládání BRO do kontejnerů, když dříve 
byly hnědé kontejnery plné pár hodin po jejich vyprázdnění. Pokud 
to znamená, že jste si začali BRO kompostovat na svých zahradách, 
tak je to dobrá zpráva. Sypání posekané trávy po obci mimo 
kompostéry a kontejnery je černou skládkou, jejíž zakládání může 
být pokutováno. 

Od následujícího týdne rušíme otevírací dobu a ukládání BRO 

do velkých kontejnerů pod zámkem bude možné vždy 

po telefonické dohodě s panem Petrem Malinou 777 835 231. 

Abych nekončil negativně, mám pro vás dobrou zprávu. 
I na letošní léto si pro vás obec připravila letní kino na fotbalovém 
hřišti. Program kina naleznete na plakátech na dalších stránkách 
tohoto zpravodaje. 

Přeji vám pohodové léto plné sluníčka a příjemné 
prožití dovolených, ať u moře, na horách a nebo jen na zahradě! 

Váš starosta, Marek Škvor 

 

V bodech ze zápisů ze zastupitelstva 

V tomto období proběhla tři zasedání Zastupitelstva obce Ostředek 
(dále jen ZO). 

 

č. 19/2024 ze dne 19. března 2024 

ZO schválilo rozpočtové opatření č. 1/2024. 

ZO souhlasilo s koupí části pozemku p.č. 508/1, částí pozemku p.č. 
509/1 a pozemku 276, vše v k.ú. Ostředek a pověřilo pana starostu 
uzavřít příslušné kupní smlouvy. 

ZO souhlasilo se směnou části pozemku p.č. 886 a 888 za část 
pozemku p.č. st. 36/1 a pozemek p.č. 509/7, vše v k.ú. Ostředek 
s doplatkem a pověřilo pana starostu uzavřít příslušnou směnnou 
smlouvu. 

ZO souhlasilo se směnou části pozemku p.č. 885 a 883/2 za část 
pozemku p.č. 110, vše v k.ú. Ostředek s doplatkem a pověřilo pana 
starostu uzavřít příslušnou směnnou smlouvu. 

ZO schválilo záměr prodeje částí pozemků p.č. 489/2, 491/1 
a 492/1 v k.ú. Bělčice u Ostředka. 
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ZO schválilo zrušení projektu DČOV pro osady Třemošnice 
a Bělčice s tím, že obec nabídne občanům dořešení povolení 
pro nemovitosti, kde to lze. Občané si realizaci zajistí sami a obec 
jim po úspěšné kolaudaci poskytne příspěvek ve výši 30.000 Kč. 
U nemovitostí, kde nelze výstavbu DČOV povolit, bude občanům 
vrácen již zaplacený příspěvek 10.000 Kč. Současně zastupitelstvo 
pověřilo pana starostu uzavřít příslušné dodatky smluv uzavřených 
s majiteli nemovitostí. 

ZO vzalo na vědomí výsledky hlasování občanů o projektech 
v rámci participativního rozpočtu 2024 a uložilo panu starostovi 
zajistit/objednat realizaci projektů dle pořadí až do vyčerpání částky 
200.000 Kč. 

 

Na vědomí  

Povodí Vltavy s. p. po urgencích zaslalo souhlasné vyjádření 
k záměru „Odvodnění místní komunikace Za vsí v Ostředku“ 
do potoka.  

MMR ČR vyhovělo žádosti obce a prodloužilo termín dokončení 
následné bytové výstavby k dotaci na MK (místní komunikace) 
„Za vsí“ v Ostředku o dva roky, tj. do 26. května 2026. 

MPSV rozhodlo o přiznání příspěvku na provoz DS Ostřeďáček 
na rok 2024 a zaslalo obci zálohy na první třetinu roku ve výši 
584.027,04 Kč. 

Pojišťovna Kooperativa vyplatila pojistné plnění za výměnu 
poškozené obecní vývěsky u obchodu (mapa Benešovska) ve výši 
4.312 Kč. 

Byla přidána lampa VO u čp. 92 v Ostředku (R. Burcev, 
30.850,16 Kč včetně DPH).   

Ve studni zásobující budovu čp. 19 v Třemošnici (bývalý obchod) 
bylo vyměněno čerpadlo (firma Hanka, 18.800 Kč). 

Nový DA (dopravní automobil) s přívěsným vozíkem byl v sobotu 
9. března přivezen do Ostředka. Celkové pořizovací náklady činily 
1.301.327,77 Kč včetně DPH, které byly plně pokryty z dotací 
a darů. Obec objednala u dodavatele zvýhodněný servisní balíček 
na 5 let za 41.950 Kč včetně DPH. U ČPP bylo sjednáno havarijní 
pojištění včetně úrazového pojištění posádky s ročním pojistným 
21.765 Kč. 

Byla podána žádost o dotaci ve výši 722.000 Kč na pořízení 
přívěsného vozíku pro OOB (Oddělení ochrany obyvatelstva) 
s příslušenstvím z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského 
Fondu podpory dobrovolných hasičů a složek IZS v rámci 
Tematického zadání Podpora akceschopnosti jednotek SDH obcí. 
Spoluúčast bude 44.400 Kč. 

 

č. 20/2024 ze dne 3. dubna 2024 

ZO schválilo znění Smlouvy č. 7221300021 o poskytnutí podpory 
ze Státního fondu životního prostředí České republiky a pověřilo 
pana starostu k jejímu uzavření. 

 

č. 21/2024 ze dne 9. května 2024 

ZO schválilo účetní závěrku za rok 2023. 

ZO schválilo závěrečný účet obce Ostředek za rok 2023, a to bez 
výhrad. 

ZO schválilo rozpočtové opatření č. 2/2024. 

ZO schválilo poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu 
obce Ostředek na rok 2024 a pověřilo pana starostu podepsat 
příslušnou veřejnoprávní smlouvu ve výši 50.000 Kč pro SDH 
Ostředek. 

ZO schválilo Směrnici pro odměňování členů Jednotky sboru 
dobrovolných hasičů obce Ostředek. 

ZO souhlasilo s realizací projektu FVE firmy ALL4INVEST s.r.o. 
na pozemku p.č. 216/1 v k.ú. Ostředek. Současně souhlasilo 
s přijetím nabízeného daru touto společností a pověřilo pana 
starostu uzavřít příslušnou darovací smlouvu. 

ZO akceptovalo nabídku společnosti BES s.r.o. na zpevnění 
směrového oblouku MK Za vsí v Ostředku a pověřilo pana starostu 
realizaci této akce objednat. 

ZO souhlasilo s pronájmem pozemku p.č. 39/3 a části pozemku p.č. 
48 v k.ú. Třemošnice za podmínek nabídnutých majiteli pozemků 
a současně pověřilo pana starostu připravit a uzavřít příslušné 
nájemní smlouvy.  

ZO akceptovalo nabídku společnosti KS Sankro s.r.o. na sanaci 
a ošetření dřevěné konstrukce střechy budovy č.p. 60 v Ostředku 
a pověřilo pana starostu realizaci této akce objednat. 

ZO schválilo směnu části pozemků p.č. 879 za část pozemku p.č. 2, 
oba v k.ú. Ostředek a pověřilo pana starostu uzavřít příslušnou 
směnnou smlouvu.  

ZO stanovilo s platností od 1. září 2024 výše školkovného 
za docházku děti do DS Ostřeďáček: 

- docházka 1 den v týdnu (tj. 4 - 5 dní v měsíci) = 300 Kč 

- docházka 2 - 3 dny v týdnu (tj. 11 - 13 dní v měsíci = 
1.100 Kč 

- docházka 4 - 5 dní v týdnu = 1.650 Kč 

- dodatečný den docházky = 75 Kč 

V této částce není zahrnuto stravné, které se platí zvlášť přímo 
provozovateli DS. 

ZO akceptovalo nabídku společnosti AB Kamen Holding s.r.o. 
na opravu závad na mostku u ČOV v Ostředku a pověřilo pana 
starostu realizaci této akce objednat. 

ZO akceptovalo nabídku společnosti Delta Green s.r.o. na výkup 
přebytků elektřiny z FVE na střeše budovy č.p. 57 a pověřilo pana 
starostu uzavřít příslušnou smlouvu. 

 

Na vědomí  

Obec podepsala Smlouvu o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR 
na projekt „FVE v objektu hasičské zbrojnice Ostředek“. Výše 
dotace činí 645.865,54 Kč. 

Byla přidána lampa VO podél MK „Za vsí“ v Ostředku 
(participativní rozpočet - R. Burcev, 90.930,29 Kč včetně DPH).   

Firma SODOS s.r.o. prohloubila na základě požadavku občanů 
škarpu od hřbitova směrem na Čakov (22.264 Kč včetně DPH). 

Na základě požadavku hasičské jednotky koupila obec pro hasiče 
dva nové hliníkové boxy (11.880 Kč včetně DPH). 

MěÚ Sázava prodloužil na žádost obce Ostředek platnost 
stavebního povolení na rekonstrukci bývalé školy v Třemošnici 
do 31. března 2027. 



PROLOGIS PARK PRAGUE D1 OSTŘEDEK 

2/2024                  7 

Obec uspěla se žádostí o dotaci na vytvoření pracovního místa 
na údržbu veřejné zeleně a obecního majetku. Úřad práce poskytne 
dotaci ve výši 100.200 Kč. Pracovní místo bylo vytvořené na dobu 
6 měsíců (květen až říjen 2024). Nový pracovník nastoupil 
od 1. května. 

Prologis Czech Republic v souladu s uzavřenými darovacími 
smlouvami zaslal na BÚ obce 2 x 500.000 Kč. 

Na přání občanů osady Třemošnice nechala obec vyčistit studnu 
zásobující budovu čp. 19 (bývalý obchod) v Třemošnici (firma 
Ivana Bystřická, 13.500 Kč). 

Obec prodala starou hasičskou Avii s přívěsným vozíkem 
za celkem 35.000 Kč. 

Firma TERSAM s.r.o. provedla rizikové kácení stromů v obci 
v celkem třech etapách. 

Zpracovala Michaela Nedvědoá 

 

Prologis Park Prague D1 Ostředek 

Společnost dm přesouvá své logistické operace 

do Prologis Park Prague D1 Ostředek 

Skladový provoz předního drogistického řetězce se 
stěhuje do jedné z nejdynamičtějších logistických lokalit v České 
republice. 

Pro dm drogerii jsou kvalitní skladovací prostory prioritou. Koncem 
února se společnost přestěhovala do nové budovy DC2 v Prologis 
Park Prague D1 Ostředek, aby mohla dál zvyšovat efektivitu své 
logistiky. 

 

Společnost dm v současné době provozuje v České 
republice 256 prodejen. Klíčové jsou tak pro ni logistické prostory 
se specifickým řešením, které splní její požadavky na skladování 
a současně se nachází v blízkosti původního distribučního centra. 
Díky tomu zpřístupní stávajícím spolupracovníkům 
a spolupracovnicím kvalitnější pracovní prostředí a zvýší efektivitu 
celé sítě. 

Součástí budovy v Ostředku je automatická balicí linka 
s válečkovou dráhou, která umožňuje rychlé balení palet a lepení 
etiket, čímž usnadní celý proces balení a šetří čas nejméně dvou 
spolupracovníků, kteří se mohou věnovat jiným činnostem. 
Kapacita této linky kompletně zajistí vysokou poptávku sítě 
prodejen dm.  

 

 „Z moderního distribučního centra vybaveného prvky, 
které posílí náš provoz, jsme nadšeni,” říká Petr Vaněček, 
prokurista/vedoucí resortu logistiky ve společnosti dm. „Zároveň 
budeme těžit z lokality, která má ideální polohu pro napojení 
na naši stávající distribuční síť. Věříme, že skladovací prostory 
v Ostředku nám budou sloužit jako skvělý výchozí bod 
pro zásobování našich prodejen po celé České republice a našeho 
online shopu i v dalších letech.” 

Nové distribuční centrum společnosti dm se rozkládá 
na ploše více než 21 000 metrů čtverečních a přináší také pokročilá 
řešení na poli udržitelnosti. Prologis Park Prague D1 Ostředek se 
pyšní tepelnými čerpadly, inteligentním LED osvětlením a budova 
je navíc zcela nezávislá na plynu. Prostory jsou také připraveny 
na instalaci solární elektrárny a získaly environmentální akreditaci 
BREEAM na úrovni Very Good. 

 „Nový logistický provoz společnosti dm má vše, co by 
moderní logistické prostory měly mít: ideální polohu, vybavení 
na míru a nejmodernější řešení udržitelnosti,” říká Anna Jůzová, 
manažerka pronájmů a zákaznické zkušenosti společnosti Prologis. 
„Spolupráce s dm byla pro celý tým Prologis potěšením. Těšíme se, 
že budeme i nadále u jejich růstu.” 

Prologis Park Prague D1 Ostředek se stává jednou 
z nejoblíbenějších logistických lokalit, jelikož poskytuje snadnou 
dostupnost do české metropole a do dalších logistických lokalit 
v České republice i v zahraničí. Transakci zprostředkovala 
společnost Cushman & Wakefield. 

Ať už jde o výstavbu nejmodernějších skladů, 
poskytování prostor v ideálních lokalitách nebo pomoc zákazníkům 
při hledání nových řešení v logistice, výhody jsou Made in 
Prologis. 

Kateřina Dvořáková 

 

Společně za čistší okolí 

V pátek 12. dubna se sešlo šest spolupracovníků 
a spolupracovnic nově otevřeného velkoobjemového skladu dm 
drogerie markt s.r.o. v Ostředku, aby uklidili v okolí areálu Prologis 
Parku a obou přilehlých hlavních silnic odpadky a nepořádek. 
Celkem nasbírali úctyhodných 16 pytlů odpadků. 
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Spolupracovníci dm mají možnost v rámci dm 
dobrovolnického dne strávit jeden svůj pracovní den v obchodním 
roce dobrovolnickou činností. V dm jsme přesvědčení o tom, že 
společnými silami se dokážeme zasadit o změnu k lepšímu 
a přispějeme k zachování naší planety i pro příští generace tím, že 
půjdeme svému okolí příkladem. 

 „Počasí nám přálo, panovala dobrá nálada, a hlavně jsme měli fajn 
pocit ze smysluplné práce,“ odpověděli jednoznačně sami účastníci 
na můj dotaz, jak dm dobrovolnický den hodnotí. 

Děkujeme panu starostovi Marku Škvorovi a panu 
Malinovi za možnost realizace a navázání na iniciativu Vyčištěno, 
všem zúčastněným za odvedenou práci a těšíme se na příští rok. 

Marcela Matušková, odborná pracovnice rozvoje organizace 

společnosti dm 

 

Nejen z obecní historie 

600 let od smrti Jana Žižky z Trocnova  

Neporažený vojevůdce po své smrti vstoupil do legend 
jako oslavovaný hrdina i zatracovaný ďábel. Přispěla k tomu 
i aureola božího bojovníka, kterou o něm už za života šířili jeho 
přátelé a společníci. Vliv měly i předválečné roky, o kterých se dají 
vytvářet četné dohady, protože z nich známe o Žižkovi jen úlomky.  

V mládí se určitě nechoval jako svědomitý hospodář, protože 
rozprodal věno své manželky Kateřiny, opustil svůj rodný stateček 
v Trocnově a stal se z něj lapka a žoldnéř. 

Podle průzkumů jeho lebky přišel o levé oko již jako 
chlapec ve věku 10 – 12 let. To jsou ovšem jediné zprávy, které 
o něm ze 14. století máme. Pocházel tedy z chudé jihočeské nižší 
šlechty, která se od sedláků lišila vlastně jen tím, že její mužští 
příslušníci často dokázali ovládat zbraně. Nestali se z nich ovšem 

rytíři, ale dávali se najmout jako žoldnéři, což také předpokládáme 
u Jana Žižky. Pravděpodobně sloužil nějaký čas ve službách 
Rožmberků, možná se nechal najímat i v zahraničí. 

Teprve roku 1409 je zaznamenán v soudních spisech jako 
člena loupežné bandy jistého Matěje Vůdce. Tehdy už naopak 
Rožmberkům škodil a vyhlásil nepřátelství i Českým Budějovicím. 
Když lapky pochytali královští či rožmberští vojáci, odsoudil soud 
Matěje Vůdce ke ztrátě hrdla, ale Žižku král omilostnil. Dodnes 
nevíme přesně proč, ale Žižka zřejmě patřil k blízkým 
spolupracovníkům významného šlechtice Jana Sokola z Lamberka, 

jehož služeb král 
využíval. Právě v jeho 
doprovodu se pak Žižka 
měl zúčastnit i slavné 
bitvy u Grunwaldu roku 
1410 na straně polského 
krále proti německým 
rytířům. Tato informace 
pochází až z pozdější 
polské kroniky a nelze ji 
potvrdit. Je však 
pravděpodobné, že se 
Žižka v dalších letech 
živil opět jako žoldnéř. 

Jan Žižka v bitvě 
u Grunwaldu na obraze 
Jana Matejka z roku 
1878. 

Mentalita lapky a placeného žoldnéře mu totiž zjevně 
zůstala i později. Někdy kolem roku 1414 se však rozhodl svůj 
potulný život skončit, usadil se v Praze, kde zakoupil dům 
a vstoupil do služeb krále jako člen Václavovy osobní stráže. Žižka 
měl mít údajně blízko ke králi i ke královně. Přesto byl ale jen 
jedním ze žoldáků, jejichž služeb Václav IV. rád využíval, protože 
nevěřil vyšší šlechtě. 

Zvrat přišel roku 1419, kdy se Žižka účastnil pražské 
defenestrace, byť v ní ještě nevystupoval jako aktivní vůdce. 
Teprve od Sudoměře jeho aureola rostla a během několika měsíců 
se stal obávaným a nejrespektovanějším husitským vojevůdcem. 
U jihočeské vsi Sudoměř východně od Strakonic totiž dokázal 
s nevycvičenými sedláky a měšťany rozprášit pyšnou rytířskou 
jízdu. To se podařilo i díky několika rybníkům v okolí, z nichž 
jeden z nich, zvaný „Škaredý“, byl vypuštěn a mezi ním 
a sousedním rybníkem byla jen úzká hráz. Žižka pouze s 12 vozy 
na vozovou hradbu a třemi stovkami svých bojovníků čelil 
trojnásobné přesile těžkooděnců na koních. Ztráty byly na obou 

stranách zhruba 
stejné, ale rytíři 
takový odpor 
nečekali, stáhli se 
s večerem na svá 
panství a Žižka se 
svými lidmi mohl 
v klidu dojet 
až na horu Tábor, kde 
vznikalo husitské 
sídlo.  

Nájezd železných pánů na vozovou hradbu, Adolf Liebscher. 

Pozdější husitská propaganda učinila z tohoto střetu 
zásadní zlom, a navíc tím oslavila svého hejtmana, jehož kariéra 
nabrala plné obrátky. 
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Husitský vojevůdce Jan Žižka byl bezpochyby statečný 
a prohnaný, neohlížel se na nějakou rytířskou čest, jaké si cenila 
šlechta té doby. Zůstala v něm pouze čest žoldnéře a lapky 
doplněná vírou v myšlenky Jana Husa, které si však vykládal 
účelově po svém. Ale bez Žižkova žoldnéřského charizmatu, 
nesmlouvavého vůdcovství a taktické vyzrálosti by husitská 
revoluce nikdy nedosáhla velkolepých úspěchů. O jeho významu 
svědčí i to, že si udržel pozici i poté, co roku 1421 u Rábí úplně 
oslepl.  

Ačkoliv Žižka roku 1423 opustil po roztržce s radikálními 
husitskými kněžími Tábor, polní vojsko zde vydrželo až do konce 
husitských válek. Žižka odešel s nejvěrnějšími do východních Čech, 
aby převzal kontrolu nad tamějším „orebitským svazem“ 

a uspořádal ho v podstatě 
stejným způsobem jako 
na Táboře. 

Přestože už 
o rok později, 11. října 
1424, Žižka zemřel, 
zanechal po sobě dvě 
vzorně uspořádaná polní 
vojska – táborské 
a orebské, které  se 
po jeho smrti začalo 
na jeho počest nazývat 
„sirotčí“. 

Jan Žižka v podání malíře 
Mikoláše Alše. 

Jan Žižka - perokresba Miroslav Vomáčka. 

Vybráno z časopisu Historické války, Živá historie a Wikipedie. 

Vladimír Jíša, kronikář 

28. června 1914 – atentát v Sarajevu 

Vážení čtenáři, tentokrát si dovolím nepopisovat historii, 
kterou nám předkládali ve školách, ale podíváme se „Co by se stalo, 
kdyby…“ 

 

Dobová ilustrace atentátu, která se objevila v italských novinách 
Domenica del Corriere dne 12. července 1914. 

Co by se stalo, kdyby byl atentát včas odhalen? 

Vývoj a výsledky první světové války jsou všeobecně 
známé. Jak by však situace vypadala, kdyby její začátek nespadal 
do roku 1914? Byl by možný nějaký alternativní průběh? 

Představme si, že by rakouská tajná policie včas odhalila 
plány sarajevského atentátu a atentátníky zatkla. Za této situace 
nemusel být tlak na Srbsko tak velký jako v červenci 1914. 
Stoupenci vojenského konfliktu se Srbskem by sice bezpochyby 
znásobili své úsilí, aby dosáhli svého, ale jejich plány mohly narazit 
na odpor následníka trůnu. František Ferdinand rozhodně nepatřil 
k příznivcům válečných dobrodružství a hrozící válka mohla být 
tehdy ještě urovnána. Ale ne na dlouho. 

Vývoj do června 1914 jasně ukazoval, že k rozsáhlému střetu 
mocností by dřívě nebo později došlo, i kdyby sarajevský atentát 
neproběhl. Konfliktních linií mezi nimi totiž existovalo více než 
dost. Jednak zde byly spory o kolonie a jejich surovinové zdroje. 
Některé mocnosti měly pocit, že jejich významu musí odpovídat 
i rozsah území, která mají pod konrolou. Zbrojení polykalo 
obrovské sumy peněz a bylo jasné, že tyto prostředky nejsou určeny 
jenom pro obranu. Také křžící se zájmy mocností v různých 
oblastech světa a vytvoření dvou aliancí Dohody a Ústředních 
mocností budoucímu válečnému konfliktu jen nahrávaly. 

Mnohé politiky navíc jistě lákala vidina případných úspěšných 
výbojů a zisků území někde v zámoří, což mohlo zvýšit jejich 
popularitu na domácí politické scéně. Ta se potom mohla projevit 
přízní veřejnosti například v podobě podpory ve volbách. Nejeden 
státník či generál bezpochyby snil o tom, jakým způsobem se zapíše 
do dějin a co velkého by mohl v případě války vykonat. 

Jak by takový konflikt mohl vypadat? Není vyloučeno, že 
jeho rozbuškou by se opět staly mocenské střety na Balkáně. Ani 
po neúspěchu příprav atentátu v Sarajevu by zdejší bosensko-srbští 
nacionalisté jistě nerezignovali na své touhy po sjednocení 
slovanského obyvatelstva a ani zájmy Rakouska-Uherska, Ruska, 
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Německa a dalších by nedoznaly změn. Záminkou k válce by se stal 
jiný incident, třeba pohraniční přestřelka mezi rakouskými 
a srbskými vojáky, ať už vyprovokovaná z té či oné strany. Oba 
mocenské bloky by pak zareagovaly obdobně jako v létě 1914. 

Také postoj Itálie mohl být jen těžko jiný, než jaký projevila 
vstupem do války po boku Dohody v květnu 1915. Italové totiž 
měli zálusk na území patřící Rakousku-Uhersku (jižní Tyroly, 
Tridentsko, Terst, pobřeží Dalmácie a Istrie), ale bylo vyloučeno 
získat je bez boje. Hodně by však záleželo na pozici Ruska. Jeho 
ekonomika šla v období několika let před první světovou válkou 
nahoru a také v armádě proběhly určité reformy, byť zdaleka ne 
v potřebém rozsahu. Pokud by dostalo několik let navíc a carský 
režim by mezitím neprožil otřesy jako v letech 1905 – 1906, mohlo 
představovat tvrdšího protivníka. Ke zhroucení východní fronty, 
jako tomu bylo v roce 1917, tak třeba nemuselo nutně dojít. 

Klíčový by však bezpochyby byl postoj Spojených států. Jejich 
ekonomická síla a s ní spojené možnosti na válečných frontách byly 
nepochybné a zapojení USA do bojů po boku dohodových mocností 
by válku opět rozhodlo v jejich prospěch. Německo s Rakouskem-
Uherskem nemohlo spojeným ekonomikám USA a Britského 
impéria dlouhodobě konkurovat a dohodová námořní blokáda by 
také nepochybně vykonala své. Vítězství Ústředních mocností se 
tedy nejeví jako příliš reálná možnost, i kdyby první světová válka 
začala o nějaký ten rok později. 

Čerpáno z Co by se stalo kdyby…., PhDr. Vladimír Černý, PhD., 
Živá historie, červen 2014, s. 13. 

AM 

 

Dětská skupina Ostřeďáček 
Vážení čtenáři zpravodaje, 

rádi se s vámi podělíme o informace o dění v Dětské 
skupině Ostřeďáček a program za uplynulé období. 

V březnu a dubnu jsme nelenili. Hned na začátku března jsme 
vyráběli dárečky k MDŽ. Příchod jara olavili spolu s živými 
zvířátky. Na zelený čtvrtek jsme si naplánovali „zelený den“, kdy se 
vše točilo kolem této barvy - děti měly zelená trička. Jako 

překvapení se vydaly po stopách velikonočního zajíčka. V průběhu 
celého měsíce března jsme se zaměřovali na nadcházející svátky. 
Tvořili jsme zajíčky, barevná papírová vajíčka a učili se koledy. 
Přijelo k nám divadlo „Hody, hody, doprovody“, s jehož herci si 
děti zazpívaly a zatancovaly. 

Program dětské skupiny byl i další dny pestrý a bohatý. 
Oslavili jsme Den Země a užili si čarodějnický týden, kdy k nám 
přijelo divadélko s pohádkou „O čarodějnici Malče“. 30. dubna 
jsme pořádali čarodějnický rej se spoustou úkolů. Vařili jsme 
lektvary, poznávali bylinky a zažili spoustu legrace a vše zakončili 
odměnou. 

Květen byl opět nabitý tvořením, pohybovými hrami, 
básničkami, společnými procházkami po okolí a hrami na hřišti. 
Tvořili jsme přáníčka našim maminkám, kreslili jsme krásnou jarní 
přírodu. V půlce měsíce nás navštívila paní včelařka, od které se 
děti dozvěděly spoustu nových informací o včeličkách, ochutnaly 
med a zahrály si na včelky. 

 

Červen začal překvapením k Mezinárodnímu dni dětí. 
Na přilehlém fotbalovém hřišti jsme na barevné stezce plnili úkoly 
na téma barvy, skákali jsme na nafukovacím hradu a opět nechyběla 
ani odměna. Poté nás navštívil pán z Ekocentra, se kterým jsme si 
povídali o přírodě, ptáčcích a také jsme se naučili pracovat s lupou 
a ťukat jako datel.  

V následujících dnech nás opět navštíví divadélko Koloběžka 
s pohádkou „Hurá na prázdniny“ a také nás čeká závěrečný výlet 
do Parazoo Vlašim. 
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Nejvíce času v těchto dnech trávíme venku a užíváme si 
nádherného slunného počasí. 

Velmi rádi využíváme ke svým hrám i přilehlé hřiště 
vedle obecního úřadu, ale je nám zde smutno z toho, co zde 
v pískovišti nacházíme za nepořádek (střepy, obaly, špinavé 
jednorázové pleny) od jiných dětí a dospělých, kteří hřiště 
využívají. 

 

 Prosíme, važme si toho, že máme takové krásné hřiště 

- ne v každé obci je takové k dispozici a myslete především 

na bezpečnost dětí, které se na hřišti pohybují. Děkujeme. 

Do DS proběhl zápis dětí na nový školní rok 2024/25 
a zaznamenali jsme opravdu velký zájem o službu naší dětské 
skupiny. V minulých dnech jsme rozeslali vyrozumění o přijetí 
a potvrzení o docházce. Těšíme se na všechny kamarády. 

Informace a fotografie z dění v DS můžete sledovat 
na facebooku s názvem Dětská skupina Ostřeďáček.  

Přeji vám krásné letní dny zalité sluncem, dobrou náladu a krásné 
prázdniny všem školákům. 

Markéta Lukáčová, ředitelka DS Ostřeďáček a tým pečovatelek 

 

Slovo pana faráře 

Drazí obyvatelé Ostředka, milí farníci, 

jaro nám uteklo a léto se začalo hlásit velmi brzo, i když 
ještě nepřišlo v plné síle. Jako by nás vše nutilo zrychlit. Také se 
blíží konec školního roku. Mnozí očekávají, že budou užívat plodů 
své práce, tj. zasloužený odpočinek na dovolených. Děti se těší 
na prázdniny, zemědělci se připravují na sklizeň.  

Jak se však ukazuje, mnohdy přijdeme o plody své práce 
kvůli okolnostem, které jsme nemohli ovlivnit. Mrazy spálily 
značné množství ovocných stromů a některé další plodiny. 
I v jiných oblastech života lidí se objevují podobné katastrofy, kdy 
si člověk nemůže dovolit zaslouženou dovolenou, ale třeba 
to ohrozí i jeho živobytí. Existují mnohé možnosti pomoci, 
od státních institucí, přes různé nadace až po pomoc jednotlivců, 
které může dostat člověk vystavený podobným potížím.  

V takové situaci už nemusí zbývat čas na vytouženou dovolenou. 
Jak se dá pak odpočinout? Odpočinek je nezbytnou součástí života. 
V Bibli je odpočinek dokonce popsán jako vrchol Božího díla 
stvoření. Je to čas, kdy je vše hotovo, kdy nastane harmonie. Bůh 
tomu žehná a ukládá povinnost každý sedmý den odpočívat. 
K úplné harmonii jsme ještě nedošli, ale odpočinek potřebujeme. 
Oodpočinek není věcí lenosti. Člověk může dobře odpočívat, když 
si uvědomí, že pracoval dobře, že práce, kterou dělal, přirozeně 
vede k dobrým výsledkům, i když někdy ty výsledky mohou být 
ovlivněny vnějšími okolnostmi. Máme-li čisté svědomí, dobře se 
nám odpočívá.  

Odpočinek však nemusí být závislý jen na množství plodů práce. Je 
potřeba si na něj najít čas, při kterém opravdu nabydeme síly, 
případně jej strávíme i se svými blízkými. Když stále pracujeme, 
může se stát, že z únavy vykonáváme mnohé činnosti, které nejsou 
nutné, ale na ty nezbytné zapomínáme. A především zapomínáme 
na cíl, proč pracujeme. Na druhou stranu úplné nicnedělání může 
být také nebezpečné. Pokud máme po době odpočinku velký odpor 
k návratu do práce, může to být z důvodů, že jsme si přílišnými 
aktivitami neodpočinuli, nebo že nicneděláním jsme zlenivěli. 
Dobrý odpočinek je takový, který nám nahradí nedostatek spánku. 
Jindy se rozptýlíme méně namáhavou činností, která nám umožní 
znova nabýt síly a být se svými blízkými. To nás povzbudí žít 
a pracovat pro druhé, zvláště pro rodinu i pro ostatní.  

Žehná vám  

P. Ondřej Kapasný, farář v Poříčí nad Sázavou 

 

Co se konalo a událo  

Velikonoční dílny 

V sobotu 30. března uspořádal spolek CPV ve spolupráci 
s obcí Ostředek Velikonoční dílny.  

 



CO SE KONALO A UDÁLO 

12        2/2024 

Na děti čekalo v Obecním společenském sále v Ostředku šest 
stanovišť, u kterých si mohly vyrobit dekorace k těmto jarním 
svátkům. 

 

První nabízelo zdobení velikonočních perníčků pomocí barevných 
tubiček. U druhého stolečku se vyráběly dekorace s jarními motivy 
květin a ptáčků. Na třetím místě se tvořily pěnové zápichy v podobě 
kuřátek, vajíček, beránků či zajíčků. Dále se malovalo 
na vyfouknutá vajíčka horkým voskem a letošní novinkou bylo 
vyškrabávání obrázků pomocí dřevěné špejle.  

 

Na velikonočních dílnách nemohlo chybět pletení pomlázky z osmi 
proutků a následné zdobení barevnými pentlemi. 

Děkujeme všem, kteří se na této vydařené akci podíleli. 

Za spolek CPV Blanka Svobodová  

 

Vyčištěno 2024 v Ostředku 

V sobotu 20. dubna uspořádala obec Ostředek tradiční 
úklidovou akci Vyčištěno. Přes velmi nevlídné - chladné a deštivé -

počasí, že by člověk psa z domu nevyhnal, dorazila více než 
dvacítka dobrovolníků, kterým není lhostejný vzhled naší obce. 

Ženy vyplely plevel a poklidily pomník padlým 1. světové války 
a vysadily zde několik nových keřů. Poté poklízely na hřbitově 
a zametly spadané listí podél silnice před zámkem.  

 

Součástí úklidové akce bylo i sbírání odpadků po celé vsi. 

Muži měli za úkol posbírat roští a větve z prořezů po obci. Bylo 
jich několik valníků. Hromada připravená k pálení čarodějnic se tak 
hodně zvětšila. 

 

Velice děkujeme SPZV Ostředek a.s. za bezplatné poskytnutí 
traktoru s valníkem a obsluhou na celou dobu úklidové akce. 

Odměnou pro všechny účastníky byl společný oběd v ostředecké 
restauraci. 

Děkujeme všem, kteří přidali ruku k dílu! 

OÚ Ostředek 

 

Den Matek 

Po několika letech, kdy se na Den matek kvůli covidovým 
omezením maminkám květiny rozvážely, jsme se konečně mohli 
sejít osobně. Podařilo se zapojit několik dětí, které s chutí 
a nadšením předvedly své umění v Obecním společenském sále 
v Ostředku pro všechny přítomné maminky, babičky, ale i tatínky. 

Program byl pestrý a děti byly velice šikovné. Sváteční 
odpoledne zahájila paní místostarostka Blanka Svobodová, která 
všechny přítomné přivítala, poté paní Beranová představila program 
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a účinkující děvčata mohla začít. Program zahájily sestry Škvorovy 
- Emička, která zahrála na příčnou flétnu a Nelinka, která hrála 
na piano. Poté zatančila irské tance Žofinka Neradová. Po ní 
následovala Amálka Lokajíčková, která zazpívala písničku 
a zarecitovala básničku o mamice. Další vystoupení bylo taneční, 
a to street dance v podání skupiny BenefityB. Poté krásné písničky 
na piano zahrála Verunka Svobodová a program zakončila recitací 
básně o mamince Danielka Kovářová. 

 

Všechna vystoupení byla moc povedená a sklidila 
od přítomných velký potlesk. Všem dětem děkujeme! 

Poté děti rozdaly maminkám květiny a k poslechu a tanci 
zahrál na harmoniku pan František Koukal.  

Všichni přítomní dostali malé pohoštění v podobě 
chlebíčku, dvou zákusků a nápoje. 

Děkujeme provozovateli ostředecké restaurace panu Lukešovi 
za spolupráci při této akci. 

 Za CPV, Michaela Nedvědová 

 

Pouť v Ostředku 

O víkendu 18. a 19. května byla v Ostředku tradičně pouť. 

 

Pozvali jsme provozovatele pouťových atrakcí s několika 
kolotoči apod. Bohužel, ve čtvrtek, kdy se měli do Ostředka 
dostavit, nepřijeli a účast na naší pouti zrušili. Rozhodli jsme se 
tedy, že to vezmeme do svých rukou a zkusíme ještě nějaké atrakce 
obstarat. Zvolili jsme pronájem nafukovacích atrakcí a stánku 
s cukrovou vatou.  

 

Bohužel nám celou akci zkomplikovalo ještě deštivé 
počasí. Čekali jsme, až přestane pršet, a proto byly atrakce dětem 
k dispozici v sobotu v pozdnějších odpoledních hodinách a v neděli 
celé odpoledne. Nejen děti, ale i rodiče si nakonec užili zábavy 
dostatečně. Nejoblíbenější se stala velká prolézací dráha, ale úspěch 
měla i velká nafukovací skluzavka, nafukovací basketbal i fotbal. 
A samozřejmě i cukrová vata, kterou děti měly až za ušima. 

 

Pouť jsme nakonec úspěšně zvládli a velké díky za to 
patří zastupitelům, zaměstnancům obecního úřadu, SDH Ostředek, 
spolku CPV a všem ostatním, kteří s náročným stavěním 
a skládáním atrakcí pomáhali. Jmenovitě pak děkujeme Daniele 
Beranové za zajištění pronájmu atrakcí a Petru Svobodovi za jejich 
dovoz a odvoz! 

Michaela Nedvědová, OÚ Ostředek 
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Tradiční jarní zájezd 

Klub ostředeckých seniorek pořádá každoročně zájezdy 
na zajímavá místa. V sobotu 25. května tak měli občané z Ostředka, 
Mžížovic a Třemošnice možnost opět poznávat krásy naší malebné 
vlasti. Letos se přihlásilo třicet zájemců, kteří pohodlným 
autobusem vyrazili na zámek Maleč v okrese Havlíčkův Brod a do 
sklářské hutě „Jakub“ v Tasicích u Ledče nad Sázavou. 

Překvapením bylo, že letos se zájezdu zúčastnilo (na 
rozdíl od minulých let) také pět mužů a věříme, že tento trend bude 
pokračovat.  

Ale pěkně po pořádku, vyjeli jsme z Ostředku něco po půl 
deváté, abychom před desátou hodinou dorazili do Malče, kde nás 
již očekával majitel zámku pan Václav Macháček Rieger, který nás 
osobně provázel zámkem a seznámil nás nejen s jeho historií, ale i 
svého rodu. 

Více k tomu, co jsme se dozvěděli. Pozdně renezanční zámek 
v obci Maleč poblíž Chotěboře obklopuje anglický park 
s rybníčkem. V roce 2018 byla po letech oprav a restaurování 
celého zámku, otevřena stálá expozice jako „Památník Františka 
Ladislava Riegra a Františka Palackého“. 

V roce 1862 koupil zámek Maleč přední český politik František 
Ladislav Rieger jako své letní sídlo. Zdejší hospodářství jeho rodině 
poskytovalo take finanční zázemí. Zámek užíval 40 let, až do své 
smrti v roce 1903. A jakou má zámek souvislost s Palackým? 

„Otec národa“, jak se Palackému říkalo, byl Riegrovým tchánem 
a jezdil do Malče po smrti své manželky téměř patnáct let. Dokončil 
zde take své rozsáhlé a největší dílo „Dějiny národu českého 
v Čechách a v Moravě“. Expozice ve zrestaurovaných historických 
interierech, velké knihovně a kapli, přibližuje život a dílo těchto 
dvou výrazných osobností 19. století, které významně přispěly 
k emancipaci a rozvoji českého národa. Výsledky jejich 
mnohaletého úsilí také zcela jistě dopomohly ke vzniku 
samostatného Československa v roce 1918. 

Dozvěděli jsme se také jaký byl vztah Františka Ladislava Riegra 

a nám známého Václava Červinky žijícího v Ostředku, kde byl jeho 
otec správcem velkostatku. 

Sestra Václava Červinky Marie se provdala za Bohuslava Riegra, 
právníka. A Václav se oženil v roce 1874 se sestrou Bohuslava, 
Marií Riegrovou. Tak se dostal na Maleč, kde byl ředitelem 
velkostatku u svého tchána.  

 

Václav Macháček – Rieger mezi bustami F. L. Riegra a F. 

Palackého v Malči 

Současný majitel zámku v Malči, pan Václav Macháček - 
Rieger je prapravnukem Františka Ladislava Riegera. Je také 
zajímavá osobnost – kromě toho, že obětavě dokumentuje odkaz 
svých předků, byl mimojiné až do roku 1985 baskytaristou 
v Country Beatu Jiřího Brabce. 

Další část výletu jsme strávili na obědě v příjemném 
hostinci „U Bambuchů“ v nedaleké Libici nad Doubravou. 
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Tady nás přivítal majitel a kuchař v jedné osobě, pan Ladislav 
Bambuch. S námi vesele rozprávěl, chutné jídlo zpestřil hrou 
na klavír a písněmi z repertoáru Edit Piaf i dalších. Pan Ladislav je 
totiž bývalým pěvcem Národní opery. Jen neradi jsme odjížděli 
dále, protože tato restaurace má duši, má srdce a má svůj příběh. 

Poslední zastávkou výletu byla sklárna „Huť Jakub 
Tasice“, která je od roku 2014 kulturní národní památkou. Byla 
založena v roce 1796 a v současné době funguje jako výjimečně 
zachovalý sklářský skanzen. Sklárna připomíná slavnou minulost 
sklářského umu 19. století.  

 

Viděli jsme například generátor plynu na hnědé uhlí a informace 
o tom, že spotřeboval denně až 12 tun paliva nás ohromila. Dále 
jsme si prohlédli vlastní huť, která zde stojí od roku 1820 a další 
provozy jako pukárna, pásová pec, brusírna. Od roku 2018 zde 
funguje malá výroba zakázkového atypického skla, jejichž ukázky 
jsme si mohli prohlédnout, případně zakopit v jejich alé prodejně. 
Atraktivitu sklárny v Tasicích zvyšuje I skutečnost, že se tu natáčel 
populární český televizní seriál „Synové a dcery Jakuba Skláře“, 
v hlavní roli s Luďkem Munzarem. 

 

Příjemné dojmy z našeho zdařilého výletu umocnila 
i zpráva, kterou jsme se dozvěděli při nástupu do autobusu, a sice že 
naši hokejisté zvítězili nad Švédskem v semifinále probíhajícího 
mistrovství. Radost nám nzkazil ani silný déšť s kroupami, který se 
spustil hned, jak se zavřely dveře autobusu. Domů jsme ale přijeli 
zase za sucha. 

Děkujeme obci Ostředek za úhradu nákladů za dopravu. 

Za celou skupinu výletníků 

Vladimír Jíša, kronikář 

 

Ještě výzva - pan Václav Macháček – Rieger mne požádal, abych 
zde ve zpravodaji zveřejnil, že pátrá po údajných potomcích pana 
Václava Červinky. Máte-li jakoukoli informaci, prosím, ozvěte se 
mu na info@zamekmalec.cz. 

 

Den dětí 

 

Dne 1. června uspořádal spolek CPV ve spolupráci s obcí 
Den dětí. 

 

Z důvodu nepříznivého počasí jsme tentokrát museli začít 
v obecním společenském sále místní restaurace. Díky všem, kteří 
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připravovali tuto akci, se nám podařilo zaplnit sál deseti 
neobvyklými disciplínami, které zaujaly malé i větší děti. 

Jednalo se o skládání puzzle, bludiště, stavění lega, házení 
kroužků na erb, deskové hry, srážení plechovek, lukostřelba, 
košíková, hod na terč a kimova hra na procvičení paměti.  

Děti na startu obdržely kartičku, na kterou sbíraly razítka 
z jednotlivých stanovišť. 

 

Po splnění všech úkolů si děti vytáhly za odměnu balíček 
„se štěstím“, ve kterém se nacházely drobné dárky a k tomu dostaly 
sušenku s pitíčkem. 

Následně jsme se přesunuli před restauraci, kde si děti s rodiči 
opékaly špekáčky. 

Ještě jednou děkujeme všem, kteří se na oslavě Dne dětí podíleli. 

Dětem přejeme úspěšné zakončení školního roku a hezké 
prázdniny. 

 

Blanka Svobodová, místostarostka 

 

Jubilea 

Svá životní jubilea 50, 55, 60, 80 a 85 let oslavili 

v Ostředku  

 

   v dubnu Pavel Šramota, 

   Ivana Koudelková, 

    Oldřich Nerad  

   a Leona Smělá,  

   v květnu Zdeněk Pejša  

   a Jan Hýbl,  

  v červnu Zdeněk Svoboda  

   a Jan Šramota  

    a Anna Kalašová 

     z Třemošnice. 

 

Gratulujeme! 
 

V květnu se v Ostředku 

narodila Karolína Štěchová. Gratulujeme 

rodičům a Karolínce přejeme zdraví a hodně 
úsměvů! 

 

Střechma 2018, z. s. 
Letos jsme si poprvé užili příjemného, skoro tropického 

večera ještě v dubnu při ohni a kytarách na našem posezení v aleji. 
Stopilo se tam, co se ke spálení hodilo, a co se našlo před a po zimě 
v aleji. Takže se zde vlastně i uklízelo. Lahváče cinkaly, hudba se 
ozývala do kraje až do půlnoci. Ráno jsme museli vyrazit znovu, 
pohledat, co se komu ve tmě ztratilo. To byla letos zatím poslední 
příležitost užít si večer venku.  

Připravená ohnivá koule na čarodejnice už nesměla vzplanout. 
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Další příležitosti nám zkazilo napřed chladné, pak zase větrné 
počasí, aktuálně pak deště a navlhlá příroda všude kolem.  

Příležitostně jsme ale alespoň doplnili k „hospodě“ z předloňska 
nařezané a naštípané dřevo, které jsme sušili na hřišti. A protože je 
potřeba myslet i trochu dopředu, zpracovali jsme už do štěpů 
i nějaké nové dřevo z padlého stromu, které se už také suší, aby 
bylo v příštích letech čím topit při společenských příležitostech 
v našem malém kulturním domku. 

Na lednové schůzi jsme si naplánovali některé činnosti, 
zhodnotili loňské akce a řešili jsme, jak to udělat letos lépe, jinak. 
Noví členové se zapojili se svými nápady, tak uvidíme, jak inovace 
zaujmou.  

Z předchozích řádků je zřejmé, že jsme si moc zábavy 
zatím neužili, že to letos bylo vesměs pracovní. 

Náš, z particiativního rozpočtu budovaný „transformer“ 
(sklad sportovních potřeb a pódium pro účinkující) poskočil 
do použitelného stavu: napřed jsme doplnili materiál o chybějící 
prkna, která jsme potřebovali na podlahu, tu jsme také hned 
připravili. Ale když jsme viděli, že nám opláštění vyschlo tak, že by 
místy prostrčily Jezinky všechny své prstíčky, raději jsme prkna 
na podlahu také ještě nechali vysychat a konečné upevnění 
necháme na později.  

 

Když se nám zdálo počasí rozumné, dokončili jsme 
oplechování střechy. Snad až na několik šroubů, které bychom ještě 
rádi doplnili, je střecha kompletní. Boční odnímatelná hliniková 
část je také připravena. Takže už jen doplnit spodní, sklopnou část.  

Pro celou stavbu bylo příznačné to, co trefně vyjádřila jedna naše 
milá sousedka, když promptně odhadla věkový průměr brigádníků 
na stavbě na 69 let. 

Ale i naši mladí se vrhli na předsevzaté úkoly. Osázeli spodní část 
cesty mezi koncem Třemošnice a začátkem Stezky padlých 
třemošnických hrdinů z I. sv. války. Pro tento úsek byl 

v celotřemošnické anketě vybrán název „Třemošnická pěšina“, 
příliš světácky znějící pracovní název „Stezka třemošnických 
bonvivánů“ se neujal. Práce to také nebyla příliš jednoduchá, 
protože vloni přivezený materiál se zdaleka nepodobal ornici nebo 
zahradnickému substrátu. Takže bez půdního vrtáku byla práce 
prakticky nemyslitelná. Zpočátku bylo nutné i malé keříky a kytky 
zalévat, aktuálně počasí přeje a rostlinky se na svých nových 
stanovištích začínají rozkoukávat. Problém však přišel asi před 
dvěma týdny, když se objevili sekáči, kteří se starají o náhradní 
výsadbu stromů v našich obcích. Ti si při své, jinak chvályhodné 
práci, nevšimli, že se už dostali na část svahu nově osázenou 
okrasnými rostlinami. Záhy si rozdílu všimli, takže škody nejsou 
úplně fatální.  

Kolem tůně vedle stezky bylo doplněno symbolické zábradlí 
a připravujeme tam i stabilní lavičku, na které bude možné 
spočinout a pozorovat rybí bloumání pod hladinou.  

Další lavičku plánujeme umístit na „čumílek“, odkud je ideální 
pohled na celou Třemošnici.  

Kde přesně toto místo je, nikdo z Třemošňáků nepamatuje, možná 
by to šlo zrekonstruovat z několika fotografií, které se dochovaly. 
Protože nám ale kůrovec zajistil neomezené možnosti, kam je 
možné „čumílek“ nově umístit, vybereme sami vhodné umístění.  

Další společným počinem bylo obcí financované 
zarovnání jižní části pozemku dětského hřiště a vytvoření 
samostatného petanque hřiště, které je přístupné pro všechny 
zájemce o tuto hru. 

Na závěr bych vás všechny rád pozval na první letošní 
akci Střemchy, a to je právě turnaj v pétanque o velký putovní 
pohár, který se bude konat 20. července od 14 hodin 
na třemošnickém hřišti.  
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Po závěrečném vyhlášení vítězů si ještě všichni mohou 
poslechnout třemošnické a také ostředecké kytary, zazpívat si 
s třemošnickými a ostředeckými kamarády. 

Těšíme se na vás. 

Miroslav Škopek a celá Střemcha 2018 

 

TJ Sokol Ostředek, z.s. 

Vážení příznivci ostředeckého sportu, 

jako každý rok byly uplynulé tři měsíce v činnosti TJ 
ve znamení především fotbalu. Soutěže se rozjely koncem března 
a nyní se pomalu blíží ke svému konci. Ovšem hlavní událostí 
tohoto období byl velký úspěch našich stolních tenistů, kteří ovládli 
okresní přebor 2. třídy. Pomalu se chystáme na naší největší akci 
roku – Sokolský den (22. června), jehož hlavním partnerem je 
i letos společnost PROLOGIS CZECH REPUBLIC. 

 

Stolní tenisté budou hrát OP1 

 

Již v březnovém čísle zpravodaje jsme vás informovali 
o tom, že ostředečtí stolní tenisté vyhráli okresní přebor 2. třídy 
a vybojovali si právo postupu do nejvyššího okresního přeboru 
(OP1). Po delší diskuzi se hráči týmu většinově rozhodli tuto 
možnost využít a od podzimu si po několikaleté odmlce opět 
vyzkoušejí elitní okresní soutěž. 

Béčko bohužel nezvládlo baráž o setrvání v OP3 
s céčkem Čerčan. Po dvou prohrách 8:10 tak sestupují do OP4. 
I když není vyloučeno, že se nakonec místo v OP3 dodatečně 
uvolní. 

Konečná tabulka OP2 - sezóna 2023/24 

1. TJ Sokol Ostředek A 22 17 1 4 245:151 52 

2. Stolní tenis Benešov C 22 14 4 4 232:164 46 

3. TJ Sokol Teplýšovice A 22 14 2 6 234:162 44 

4. Orel Divišov B 22 14 2 6 227:169 44 

5. SDH Olbramovice A 22 12 3 7 222:174 39 

6. SKST Vlašim D 22 11 3 8 213:183 36 

7. SDH Petroupim B 22 11 0 11 189:207 33 

8. SDH Olbramovice B 22 8 3 11 180:216 27 

9. TJ Úročnice Benešov 22 7 3 12 183:213 24 

10. Sokol Pyšely B 22 5 5 12 175:221 20 

11. Krusičany A 22 4 0 18 156:240 12 

12. Sokol Neveklov B 22 1 2 19 120:276 5 

 

Konečná tabulka OP3 - sezóna 2023/24 

1. Sokol Pyšely C 22 18 2 2 269:127 56 

2. TJ Sokol Votice B 22 16 2 4 242:154 50 

3. Orel Divišov C 22 16 1 5 255:141 49 

4. Sokol Louňovice p.B. B 22 13 4 5 241:155 43 

5. Kamenný Přívoz A 22 13 4 5 235:161 43 

6. TJ Slavoj Čerčany B 22 11 3 8 235:161 36 

7. Sokol Netvořice B 22 9 4 9 196:200 31 

8. Sokol Heřmaničky 22 8 1 13 161:235 25 

9. Kamenný Přívoz B 22 7 2 13 170:226 23 

10. TJ Sokol Nesvačily A 22 4 2 16 140:256 14 

11. TJ Sokol Ostředek B 22 3 2 17 123:273 11 

12. SK Bystřice A 22 0 1 21 109:287 1 

 

Mladí stolní tenisté obsadili 4. místo v přeboru 

mládeže 

V sobotu 20. dubna dopoledne jsme uspořádali 
v ostředecké sokolovně finálový turnaj regionálního přeboru 
žákovských družstev ve stolním tenise. Do finále postoupily čtyři 
nejlepší týmy ze základní skupiny – Sázava, Sedlčany, Bystřice 
a Ostředek. 

 

Finálový turnaj se odehrál systémem každý s každým s tím, že 
konečné pořadí okresního přeboru se stanovilo součtem bodů 
ze základní skupiny, finálové skupiny plus bonusů za umístění 
ve finálovém turnaji (9-6-3-0). 

O titulu přeborníka pro Sázavu nebylo pochyb. Sázavští 
vyhráli suverénně všechny zápasy. Ani druhé místo Sedlčan nebylo 
příliš ohroženo. 
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Největší boj se svedl o bronzovou pozici mezi našimi a Bystřicí. 
Naši prohráli těsně 4:6, když k remíze chybělo pár míčků. 
Ve čtyřhře jsme prohráli v pátém setu 10:12. 

V rámci finále se z našich nejvíce dařilo Vojtovi Kováři s bilancí 
pět výher a tři prohry. Po jedné dvouhře vyhráli Petr Smrkovský 
(1:4) a Simča Karbulová (1:5). Petru Klézlovi a Járovi Klusovi se 
nepodařilo bodovat. 

Konečné čtvrté místo je ale i tak úspěchem a naši si zaslouží 
pochvalu za bojovné výkony. Odměnou jim byl pohár i medaile, 
které dostaly všechny týmy finálové skupiny. 

 

Fotbalisté bohužel okresní přebor nevykopali… 

 

Vstup do jarní sezóny se našim fotbalistům vydařil a brzy 
stáhli ztrátu na vedoucí béčko Poříčí na pouhé dva body. 
Rozhodnutí tak přinesl až vzájemný zápas v desátém jarním kole, 
kdy naši zajížděli na půdu největšího rivala. Poříčí využilo 
možnost, kterou jim nabízí soutěžní řád a přesunulo vzájemný 
souboj ze soboty na neděli, aby nekolidoval s utkáním jejich áčka 
a mohlo tak využít posily. Do vzájemného zápasu opravdu vyběhli 
domácí s několika posilami včetně Filipa Haška, který jen pár let 
zpět běhal po prvoligových trávnících. Naši začali dobře. Dobrou 
půlhodinu byli domácím více než vyrovnaným soupeřem. Bohužel 
z řady šancí využili jen jednu a soupeř pak trestal naše chyby. Sen 
o okresním přeboru se tak rozplynul… 

Cílem našich fotbalistů do závěru sezóny je udržet druhou příčku 
před na jaře výborně hrajícími Soběhrdy a Neveklovem a doufat, že 
třeba přece jen na ně místo v okresním přeboru zbyde, pokud by 
některý z týmů šel dobrovolně o soutěž níže. 

 

Mladí fotbalisté drželi krok s nejlepšími týmy 

okresu 

 

Nejmenší fotbalisté (sdružený tým Ostředek/Divišov) se 
díky svým výkonům dostali na závěr jara do „nejtěžší“ skupiny 
okresního přeboru mladší přípravky 4+1. V konkurenci týmů 
z Benešova, Bystřice, Krhanic a Dolních Kralovic se svěřenci 
trenérů Edy Špalka, Petra Svobody a Jardy Kluse rozhodně 
neztratili. V konečném pořadí skupiny jim patří 3. místo. Všichni 
hráči si zaslouží velkou pochvalu! 

 

V okresním přeboru starší přípravky hrál společný tým 
Divišov/Ostředek vedený naším Petrem Floriánem. Většina soupeřů 
byla nad síly našeho týmu, ale kluci bojovali. 

 

Spolupráce s TJ Jawa Divišov (v obou kategoriích) bude 
pokračovat i v sezóně 2024/25. 
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Sportování mládeže v Ostředku opět podpořila NSA 

Národní sportovní agentura (NSA) i v letošním roce 
podpořila sportování ostředecké mládeže v rámci naší TJ (fotbal 
a stolní tenis). Uspěli jsme se žádostí o dotaci z programu Můj klub 
2024. Výše dotace činí 62.652 Kč. 

 

 

Výlet na kvalifikaci žen 

Naši nejmenší fotbalisté využili nabídky FAČR 
a v doprovodu tatínků vyrazili v pátek 31. května do pražského 
Edenu fandit českým lvicícm v kvalifikačním zápase mistrovství 
Evropy proti Belgii. 

 

 

Hanspaulská liga malého fotbalu 

Ostředeckým fotbalistům se v jarní sezóně Hanspaulské 
ligy malého fotbalu zatím příliš nedaří. S jednou výhrou a jednou 
remízou bojují o udržení v 7. lize. 

Výroční valná hromada  

V sobotu 8. června večer se v přístřešku u Fotbalové 
koliby uskutečnila výroční valná hromada naší TJ. V rámci ní jsme 
zhodnotili rok 2023 i první polovinu letošního roku a na závěr byla 
schválena výroční zpráva za rok 2023. 

 

Sokolský den 22. června 

Srdečně zveme všechny fotbalové fanoušky v sobotu 
22. června na fotbalové hřiště. Od rána budou probíhat turnaje 
mladší a starší přípravky. Akci podpoří vedle společnosti 
PROLOGIS také obec Ostředek a SPZV Ostředek a.s. 

 

Nohejbalový turnaj trojic – 13. července 

Také v letošním roce uspořádáme turnaj trojic 
v nohejbale. Plánován je na sobotu 13. července. Poprvé se 
uskuteční na čerstvě zrekonstruovaném kurtu ve sportovním areálu 
u fotbalového hřiště.  

 

Přeji vám všem jménem naší TJ slunečné léto a hodně 
sportovních zážitků. Těším se na viděnou na některé z našich akcí 
nebo sportovním utkání. 

Ing. Marek Škvor, předseda 

 

Sbor dobrovolných hasičů Ostředek 

Děti 

Milí spoluobčané, 

rádi bychom vás informovali o činnosti našeho kolektivu 
mladých hasičů v Ostředku za uplynulé čtvrtletí.  

Mladí hasiči se po celé jaro pilně připravovali a účastnili se různých 
soutěží, kde prokazovali své dovednosti a nasazení. 

Soutěž TFA Vlašim 

V sobotu 13. dubna jsme vyrazili na prestižní soutěž TFA 
do Vlašimi, která je známá také pod názvem "Železný hasič". Tato 
soutěž jednotlivců testuje fyzickou zdatnost a odolnost hasičů 
v různých disciplínách, které simulují náročné hasičské úkoly. 
Za SDH Ostředek startovalo třináct závodníků. Mezi nimi se 
obzvlášť vyznamenaly tři statečné dívky – Viktorka Neradová, 
Katka Pokorná a Míša Vejvodová, které svými výkony získaly 
místa na stupních vítězů. 
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Jmenovaná děvčata předvedla vynikající fyzickou připravenost 
a odhodlání, což jim přineslo zasloužené poháry. Celý soutěžní den 
byl pro nás všechny skvělou zkušeností, plnou týmové podpory 
a radosti z dosažených výsledků. Soutěž jsme si všichni moc užili 
a domů jsme se vrátili plni hrdosti na naše mladé hasiče. 

 

 

Hra Plamen v Benešově 

 

Hned po této soutěži nás čekala další výzva – Hra 
Plamen, která se konala ve středu 8. května na atletickém stadionu 
v Benešově. Ta je pro nás nejdůležitější událostí sezóny a zaměřuje 

se na kolektivní dovednosti hasičských družstev. Připravili jsme 
jedno družstvo starších, které se zúčastnilo několika náročných 
disciplín, včetně štafety požárních dvojic, štafety 4x60 metrů, 
štafety CTIF a požárního útoku s vodou. 

Soutěžní den byl plný napětí a nervozity, ale také odhodlání 
a týmového ducha. Velkou oporou nám byl náš nový maskot, který 
se ještě nedočkal svého jména, ale jeho přítomnost nám dodávala 
energii a motivaci. Všechny rozběhy se nám podařily, jen drobné 
zaškobrtnutí v požárním útoku nás zastavilo v postupu na vyšší 
příčky. Přesto jsme skončili na skvělém 7. místě v celkovém 
okresním kole, což je úžasný úspěch. 

 

 

Soutěž v běhu na 60 m s překážkami 

Poslední květnovou neděli jsme se opět sešli 
na benešovském atletickém stadionu, tentokrát na soutěži v běhu 
na 60 metrů s překážkami. Toto klání je zaměřeno na jednotlivce 
a testuje jejich rychlost, obratnost a schopnost překonávat překážky. 
Naši mladí hasiči ukázali, že jsou v této disciplíně opravdu zdatní. 
Viktorka Neradová a Míša Vejvodová se svými vynikajícími 
výkony dostaly na stupně vítězů a zajistily si postup do krajského 
kola, které se bude konat první zářijovou neděli. 
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Zakončení sezóny 

Sezónu před letními prázdninami zakončíme účastí 
na třemošnické osmičce v polovině června. Tento závod bude další 
příležitostí pro naše svěřence ukázat své schopnosti a nasazení. 
První týden v červenci nás v osadě Suté Břehy čeká tradiční letní 
dětský tábor okrsku Ostředek, kde si děti užijí spoustu zábavy 
a zároveň se budou dále zdokonalovat nejen v hasičských 
dovednostech. 

Po táboře se všichni těšíme na zasloužené volno, během kterého si 
odpočineme a nabereme síly na další sezónu. Pravidelná setkání 
a tréninky začneme opět ke konci letních prázdnin. 

Děkujeme všem našim dětem, rodičům, hasičům 
a přátelům za jejich neustálou podporu a spolupráci. Přejeme všem 
krásné a pohodové léto, plné sluníčka a odpočinku. 

Tomáš a Klára Škvorovi, vedoucí kolektivu mladých hasičů 
Ostředek 

 

Dospělí 

Milí čtenáři, 

i když tomu počasí nenasvědčuje, jaro je v plném proudu. 
Léto pomalu klepe na dveře, ale ještě před tím si pojďme zhodnotit 
uplynulé období.  

V úterý 30. dubna jsme, jako každoročně, organizovali 
v Ostředku pálení čarodějnice a stavění májky. Májka z loňského 
roku byla už nepoužitelná, a tak jsme v malé sestavě vyrazili 
pro novou. Přivezli jsme krásnou rovnou májku i s horní originální 
špičkou. Hasičská děvčata uvinula věnec a i s chlapci ji společně 
nazdobili. Letos bylo stavění májky opravdu jednoduché, protože 
náš velitel Fanda Nerad vyrobil kovovou trubku na pantu, do které 
se májka zasunula, zvedla a zajistila. Navíc ji vybraní muži omotali 
silným pletivem, takže je chráněna proti podřezání. Bez nutného 
hlídaní až do rána se to ale samozřejmě neobešlo. U ohně pod 
májkou zůstali dva velmi silní jedinci a ti ji bez problémů uhlídali. 
Pálení čarodějnice a veliké hranice nebylo v úterý možné. Kvůli 
suchu a velkému větru bylo zakázáno. Náhradní pálení ale proběhlo 
hned v sobotu.  

Ve středu 15. května jsme s jednotkou pro ochranu 
obyvatelstva (JPOO) vyrazili na vzdělávací akci do choceradské 
školy. Jeli jsme naším novým vozidlem s přívěsným vozíkem, 
ve kterém se schovávaly všechny důležité věci nutné pro výjezdy. 
Předváděli jsme dětem veliký nafukovací stan, který se používá při 
výjezdech. Mobilní osvětlovací balón byl sice také postaven, ale 
ve dne bohužel nebylo možné prezentovat jeho osvětlovací 
schopnost. Děti si mohly vyzkoušet vaření čaje ve várnici a pak ho 
samozřejmě i vydaly svým kamarádům a společně ochutnaly. Bylo 
to příjemné dopoledne, na kterém jsme se setkali i s kolegy hasiči 
ze Samechova a Hvězdonic.  

V sobotu 18. května vyrazilo jedno smíšené družstvo 
na okrskovou soutěž do Divišova. Letos jsme naše družstvo trochu 
omladili a přivezlo nám další pohár do naší sbírky.  

O pouťovém víkendu 18. a 19. května jsme pomáhali se 
stavěním pouťových atrakcí, skákacích hradů, velikého terče 
a nafukovacích skluzavek a prolézaček. Navzdory počasí se 
pouťový víkend vydařil.  

S jednotkou pro ochranu obyvatelstva (JPOO) jsme se 
zúčastnili velkého krajského prověřovacího cvičení v Nymburce. 
V rámci víkendu, cvičení bylo dvoudenní, jsme ale s naším novým 
dopravním automobilem najezdili téměř 300 km. To jsme si 

libovali, že už se nemusíme hrkat Avií. Nacvičovalo se vše, kde by 
mohla jednotka JPOO zasahovat. Stavění nafukovacích stanů 
s vytápěním, v našem jsme přes noc i spali, zásah při dlouhotrvající 
koloně na dálnici, pytlování písku na protipovodňové hráze, ale 
bylo toho ještě mnohem více.  

 

 

Cvičení bylo náročné, ale výborně připravené a určitě 
přínosné. Ověřila se vybavenost jednotek a nacvičila se součinnost.  

 

Zásahová jednotka má neustále napilno, ale má velké 
trable s technikou. Naše cisterna musela v dubnu na technickou 
kontrolu, a to se ukázalo jako velké prověřovací cvičení pro naše 
strojníky. Bohužel Eman neprošel emisemi, a tak musel zůstat 
na dvorku u stanice TK v Dlouháku (Dlouhém Poli) do té doby, než 
se umoudří a vyfoukne přijatelnější mrak. Všem je jasné, že sám by 
to nezvládl. Je smutné, že zrovna emise u zásahového vozu 
dobrovolných hasičů můžou způsobit jeho dočasné vyřazení 
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z provozu. Opět a znovu se potvrzuje nutnost obměny naší 
dosluhující cisterny.  

V sobotu 22. června nás čeká velmi oblíbená Rocková 
zábava pod širákem s kapelou Šakalí dech ve Mžížovicích na louce. 
Od rána se budeme věnovat přípravám a samotnou akci zahájíme 
kolem 16. hodiny diskotékou. Tak dorazte všichni a děti vezměte 
s sebou. A už dopředu děkujeme všem sousedům a Mžížovákům 
za shovívavost a toleranci, protože si rámusu užijí jistě do brzkých 
ranních hodin. Těšíme se na setkání s vámi u dobré rockové 
muziky, piva či vína a věříme, že počasí nám bude přát.  

Přejeme vám krásné a klidné léto a dětem úžasné prázdniny 

Členové SDH Ostředek  

starosta SDH Ostředek Petr Sadílek, tel.: 777 268 380  

velitel SDH Ostředek František Nerad, tel.: 606 937 635  

vedoucí mládeže SDH Ostředek Klára Škvorová, tel.: 775 159 112 

 

Inzerce 

Od 1. června 2024 se mění cena inzerce v Ostředeckém zpravodaji. 

1/1  A4 - 2.000 Kč 

1/2  A4 - 1.200 Kč 

1/3  A4 - 800 Kč 

1/4  A4 -  600 Kč 

 

 

 

Co se připravuje 

 

 

 

 

Obec Ostředek, Ostředek 60, 257 24 Chocerady, IČ: 00232424. 
Na zpravodaji spolupracovali: Mgr. Alena Měchurová, korektura 
Mgr. Květa Dočkalová a další uvedení přispívající. V Ostředku 
dne 10. června 2024, číslo 2/2024. Náklad 225 výtisků. Vychází 
čtvrtletně. Za obsah zodpovídá Mgr. Alena Měchurová. 
Evidenční číslo zpravodaje MK ČR E 21132. 
www.ouostredek.cz. Tel. 739492259. 

E-mail: mechurovalena@seznam.cz, zpravodaj@ouostredek.cz  

Příští uzávěrka bude 1. září 2024.  
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